



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

24 تموز (يوليو) 2025

EGYPTIAN EXPATRIATE REMITTANCES JUMP BY 69.6 PERCENT

The Central Bank of Egypt revealed a significant surge in remittances from Egyptians working abroad during the fiscal year 2024/2025, recording an increase of 69.6 percent to reach approximately \$32.8 billion, compared to about \$19.4 billion during the same period of the previous fiscal year.

According to data released by the Central Bank, the period from January to May 2025 saw a year-on-year increase of 59 percent in remittances, reaching around \$15.8 billion, compared to about \$9.9 billion during the same five months of 2024.

Remittances in May 2025 rose by 24.2 percent year-on-year, amounting to about \$3.4 billion, compared to approximately \$2.7 billion in the previous April.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



تحويلات المصريين في الخارج تقفز 69.6 في المئة

كشف البنك المركزي المصري، عن تحقيق تحويلات المصريين العاملين في الخارج طفرة خلال العام المالي 2024/2025، حيث ارتفعت بمعدل 69.6 في المئة لتصل إلى نحو 32.8 مليار دولار، مقابل نحو 19.4 مليار دولار خلال الفترة ذاتها من العام المالي السابق. وبحسب بيانات صادرة عن المركزي المصري، فإن الفترة من يناير (كانون الثاني) إلى مايو (أيار) 2025 شهدت ارتفاعاً في التحويلات بمعدل 59 في المئة على أساس سنوي لتصل إلى نحو 15.8 مليار دولار، مقابل نحو 9.9 مليار دولار خلال الخمسة أشهر المماثلة من 2024.

وارتفعت تحويلات شهر مايو 2025 بمعدل 24.2 في المئة على أساس سنوي لتصل إلى نحو 3.4 مليار دولار، مقابل نحو 2.7 مليار دولار في أبريل السابق.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

SINGAPORE MAINTAINS TOP SPOT FOR WORLD'S MOST POWERFUL PASSPORTS

For the second consecutive year, Singapore's passport has topped the list of the world's most powerful passports, according to the Henley Index ranking. The Singaporean passport allows its holders to travel to 193 destinations around the world out of a total of 227, without the need for a prior visa.

Japan and South Korea came in second place, while seven European countries tied for third place: France, Germany, Italy, Spain, Finland, Ireland, and Denmark.

In contrast, the U.S. passport dropped to tenth place, coming close for the first time in the index's history to falling out of the top 10 most powerful passports. The British passport also declined, falling to sixth place.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



سنغافورة تحافظ على صدارة أقوى جوازات السفر في العالم

تصدّر جواز سفر سنغافورة للعام الثاني على التوالي، قائمة أقوى جوازات السفر عالمياً، وفقاً لتصنيف مؤشر "هينلي". حيث يتيح جواز السفر السنغافوري لحامله السفر إلى 193 وجهة حول العالم من أصل 227، دون الحاجة إلى تأشيرة مسبقة. وجاء في المرتبة الثانية كل من اليابان وكوريا الجنوبية، بينما حلت سبع دول أوروبية في المركز الثالث، وهي: فرنسا، ألمانيا، إيطاليا، إسبانيا، فنلندا، أيرلندا، والدنمارك.

في المقابل، تراجع ترتيب جواز السفر الأمريكي إلى المرتبة العاشرة، مقترّباً للمرة الأولى في تاريخ المؤشر من الخروج من قائمة أقوى 10 جوازات. كما تراجع جواز السفر البريطاني إلى المركز السادس.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

TRADE NEGOTIATION OPTIMISM PUSHES OIL PRICES HIGHER

Oil prices increased, supported by optimism regarding U.S. trade negotiations that could ease pressure on the global economy, along with a sharper-than-expected drop in U.S. crude inventories. Brent crude futures rose by 21 cents, or 0.3 percent, to \$68.72 per barrel. U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude futures also increased by 22 cents, or 0.3 percent, to \$65.47 per barrel.

Markets are closely watching developments in trade talks between the United States and the European Union, following an agreement by President Donald Trump on tariffs with Japan. That deal reduces tariffs on car imports and exempts Tokyo from new tariffs in exchange for a package of American investments and loans totaling \$550 billion.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



التفاؤل بشأن مفاوضات التجارة يرفع أسعار النفط

ارتفعت أسعار النفط، مدعومة بالتفاؤل بشأن مفاوضات التجارة الأميركية التي من شأنها تخفيف الضغط على الاقتصاد العالمي، وانخفاض حاد في مخزون الخام الأميركية فاق التوقعات. وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 21 سنتاً، أو 0.3 في المئة، لتصل إلى 68.72 دولار للبرميل. كما ارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 22 سنتاً، أو 0.3 في المئة، لتصل إلى 65.47 دولار للبرميل.

وتراقب الأسواق تطورات محادثات التجارة بين الولايات المتحدة والاتحاد الأوروبي، في أعقاب اتفاق الرئيس دونالد ترامب بشأن الرسوم الجمركية مع اليابان حيث يُخفّض الاتفاق الرسوم الجمركية على واردات السيارات ويُعفي طوكيو من رسوم جديدة مقابل حزمة استثمارات وقروض أميركية بقيمة 550 مليار دولار.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ استقرار أسعار الذهب مع تراجع التوترات التجارية

استقرت أسعار الذهب في جلسة اليوم الخميس 24-7-2025، بعد انخفاض حاد في الجلسة السابقة؛ حيث أدى تراجع التوترات التجارية إلى انخفاض الطلب على أصول الملاذ الآمن، مما طغى على الدعم الناتج عن ضعف الدولار. واستقر سعر الذهب الفوري عند 3387.15 دولار للأوقية (الأونصة)، بعد انخفاضه بنسبة 1.3 في المئة في الجلسة السابقة. وانخفضت العقود الآجلة للذهب الأميركي بنسبة 0.1 في المئة إلى 3492.50 دولار. ويقترب الاتحاد الأوروبي والولايات المتحدة من التوصل إلى اتفاق بشأن اتفاقية تجارية مماثلة، ستفرض تعريفات جمركية بنسبة 15 في المئة على الواردات الأوروبية، مع إعفاء بعض السلع من الرسوم الجمركية.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



■ GOLD PRICES STABILIZE AS TRADE TENSIONS EASE

Gold prices stabilized during Thursday's session, July 24, 2025, after a sharp decline in the previous session. The easing of trade tensions reduced demand for safe-haven assets, overshadowing the support provided by a weaker dollar. Spot gold held steady at \$3,387.15 per ounce, after falling by 1.3 percent in the previous session. U.S. gold futures declined by 0.1 percent to \$3,492.50.

The European Union and the United States are nearing an agreement on a similar trade deal that would impose 15 percent tariffs on European imports, while exempting some goods from duties.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

■ تراجع صادرات السلع السعودية 14 في المئة

تراجعت الصادرات السلعية للمملكة العربية السعودية بنحو 14 في المئة خلال شهر مايو (أيار) على أساس سنوي، مدفوعة بانخفاض ملحوظ في الصادرات النفطية. وبحسب البيانات الصادرة عن الهيئة العامة للإحصاء، انخفضت قيمة الصادرات النفطية السعودية بنسبة 21.8 في المئة خلال مايو (أيار) مقارنة مع الفترة ذاتها من العام الماضي. في حين سجلت الصادرات غير النفطية نمواً بنسبة 6.0 في المئة خلال الفترة ذاتها. في المقابل، ارتفعت الواردات السعودية خلال مايو (أيار) بنسبة 7.8 في المئة على أساس سنوي، مما ساهم في انخفاض فائض الميزان التجاري بنسبة 68.4 في المئة.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرف)



Saudi Arabia's commodity exports fell by about 14 percent in May (year-on-year), driven by a notable drop in oil exports.

According to data issued by the General Authority for Statistics, the value of Saudi oil exports declined by 21.8 percent in May compared to the same period last year. In contrast, non-oil exports recorded a growth of 6.0 percent during the same period.

Meanwhile, Saudi imports rose by 7.8 percent year-on-year in May, contributing to a 68.4 percent decrease in the trade balance surplus.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)

■ الظواهر المناخية ترفع أسعار الغذاء حول العالم

أظهرت دراسة حديثة صادرة عن وكالة "بلومبيرغ" أن الظواهر المناخية غير الاعتيادية، تسببت بارتفاعات مباشرة قصيرة الأجل في أسعار المواد الغذائية الأساسية، وهو ما يدفع الأسر الفقيرة إلى نقل كميات أقل من الطعام. وربطت الدراسة التي أجراها مركز برشلونة للحوسبة الفائقة، عشرات الظواهر المناخية المتطرفة بارتفاعات حادة في أسعار المواد الغذائية، وهو ما يبرز ضعف صمود النظم الغذائية أمام الصدمات البيئية. وتبين الدراسة أن بعض المواد الغذائية تشهد أيضاً زيادات حادة في أسعارها على المدى القصير، مما يُسهم في التضخم. وتتفق بيانات منظمات أممية ودولية تُعنى بمجال توفير الغذاء ومحاربة الفقر والجوع في العالم على أن أسعار السلع الغذائية ظلت ترتفع بشكل مطرد منذ يونيو 2020، تاركة الحكومات تغرق في مأزق كبير.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



A recent study published by Bloomberg revealed that unusual climate events have caused immediate, short-term spikes in the prices of basic food commodities, forcing poor households to reduce the quantity of food they consume. The study, conducted by the Barcelona Supercomputing Center, linked dozens of extreme climate events to sharp increases in food prices, highlighting the vulnerability of food systems to environmental shocks.

The findings also show that some food items are experiencing sharp price increases in the short term, contributing to inflation. Data from international and UN-affiliated organizations focused on food security and poverty alleviation agree that food prices have been consistently rising since June 2020, leaving governments grappling with a major crisis.

Source (Al-Arab London Newspaper, Edited)